

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB TUAN CHANG LIH KANG
[TANJONG MALIM]**

TARIKH : 10 OGOS 2020

SOALAN

YB TUAN CHANG LIH KANG [TANJONG MALIM] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan langkah-langkah yang diambil oleh Kerajaan untuk mengenalpasti dan membantu pemohon suaka (*Asylum Seekers*) dalam pusat tahanan imigresen, termasuk kumpulan Rohingya.

JAWAPAN

**YB DATUK SERI MOHD REDZUAN BIN MD. YUSOF,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (TUGAS-TUGAS KHAS)**

Tuan Yang Dipertua,

1. Malaysia bukan Negara Pihak kepada Konvensyen Mengenai Status Pelarian 1951 atau Protokol Mengenai Status Pelarian 1967. Walaubagaimanapun, kerjasama yang telah diberikan oleh Kerajaan Malaysia kepada pihak UNHCR bagi melaksanakan inisiatif-inisiatif kepada pemegang kad UNHCR telah melebihi obligasinya sebagai bukan negara anggota.

2. Justeru, Kerajaan melalui agensi – agensi keselamatan yang berkaitan akan melaksanakan siasatan sepenuhnya termasuklah dari aspek ketulenan dan keesahan permohonan perlindungan antarabangsa yang dikemukakan oleh tahanan di Depot Tahanan Imigresen yang mendakwa memerlukan perlindungan antarabangsa tersebut daripada pihak UNHCR.

3. Individu – individu ini hanya akan dirujuk kepada pihak Pesuruhjaya Tinggi Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu untuk Pelarian (UNHCR) di Kuala Lumpur setelah siasatan selesai dilaksanakan dan didapati bahawa individu – individu ini memerlukan perlindungan antarabangsa.

4. Malaysia akan meneruskan kerjasama dengan pihak UNHCR, Pertubuhan Bukan Kerajaan, komuniti antarabangsa serta negara – negara lain dalam memberikan bantuan kemanusiaan kepada pelarian di Malaysia. Menjadi Negara bukan Ahli kepada Konvensyen Mengenai Status Pelarian 1951 dan Protokol 1967 bukanlah menjadi penghalang bagi Malaysia memberikan bantuan kemanusiaan tersebut. Walaubagaimanapun, sebarang tindakan dan kerjasama yang diberikan oleh pihak kerajaan akan dilaksanakan secara berhati-hati agar aspek keselamatan negara dan keharmonian masyarakat di dalam negara akan sentiasa terpelihara. Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATUK HAJI AHMAD JAZLAN
BIN YAAKUB [MACHANG]**

TARIKH : 10 OGOS 2020 (ISNIN)

SOALAN

YB DATUK HAJI AHMAD JAZLAN BIN YAAKUB [MACHANG] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan berapa ramai individu serta perniagaan terutamanya Perusahaan Kecil Sederhana (PKS) yang telah diisytiharkan muflis dan gulung tikar sepanjang tempoh pandemik COVID-19.

JAWAPAN

**YB DATO' TAKIYUDDIN BIN HASSAN,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (PARLIMEN DAN
UNDANG-UNDANG)**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Sebagaimana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, Kerajaan telah mengumumkan pemberian moratorium selama enam (6) bulan yang bermula 1 April 2020 dan akan berakhir pada 30 September 2020 dan sekiranya penghutang masih tidak membuat pembayaran sebagaimana yang ditetapkan oleh institusi kewangan, barulah berlaku kemungkiran kontrak (*default payment*) oleh penghutang yang berpunca daripada COVID-19.
2. Bagi tempoh 18 Mac 2020 hingga 30 April 2020, tiada kes kebangkrutan yang didaftarkan di Jabatan Insolvensi Malaysia dan bermula 1 Mei 2020 sehingga 30 Jun 2020, 787 kes kebangkrutan yang telah didaftarkan (146 kes bagi bulan Mei dan 641 kes bagi bulan Jun), namun kes kebangkrutan tersebut bukan berpunca daripada pandemik COVID-19.
3. Bagi melihat kesan sebenar COVID-19 ke atas penghutang, ia akan mengambil masa sekurang-kurangnya satu (1) tahun. Hal ini disebabkan moratorium diberikan selama enam (6) bulan dan pemiutang hanya boleh mempetisyen tindakan kebangkrutan dalam tempoh enam (6) bulan selepasnya.

Sekian, terima kasih.